

ENG

Please read through these
INSTRUCTIONS CAREFULLY BEFORE STARTING TO LAY THE FLOOR

ESTA PARKET panels should be laid using the floating floor method. This method is easy to install and can be completed relatively quickly. In almost all cases a moisture barrier must be included in the make up of the floating floor. The floating floor should be laid on a dry, firm, and level surface. If surface irregularities exceed 2-3 mm per 2 linear metres then a levelling compound should be used.

Although ground levels in most properties may have a damp proof membrane, or similar moisture preventative measure, incorporated in their construction, it is wise to always use an additional damp proof membrane as parquet must never be laid on a base where moisture is present.

If parquet is to be fixed to a timber surface then the moisture content of the timber must not exceed 8%, and 0.5% if fixing to an anhydrite surface [waterproof levelling surface compound].

Please never raise the floor temperature above 27°C, and the air temperature in the room may vary between 14 and 23°C.

It is recommended that before starting to lay the panels, all the packs are opened and boards matched by colour and grain to improve the general appearance of the laid floor.

A moisture barrier is obligatory on concrete subfloors. We recommend to use polyethylene film 0.2 mm thick. The floor must be laid with minimum of 200 mm overlap and/or taped to each other.

We recommend to use ESTA PARKET unique underlay which includes moisture barrier. Moisture of plywood or chipboard subfloors must not exceed 9.5%. In this case moisture barrier is not necessary.

The following tools are necessary in order to lay ESTA PARKET: hammer (1000 g), push block and a positioning device [hook], ruler or a tape-measure, fine saw [hand or electric], wooden wedges.

In laying ESTA PARKET in the recommended way, the m^2 area of the flooring should not exceed 80 m^2 including the 10-15 mm wall gaps unless additional expansion joints are made. Sound transmission associated with walking on the floor is a normal feature of wooden flooring, similarly variation in colour and grain patterns which are both natural features of wood., do not constitute grounds for complaint.

The parquet must not be laid in unheated and damp rooms (bathrooms, toilets, etc.) or outdoors. Water, sand, and grit are the worst enemies of wooden flooring. We recommend that felt pads are fitted to all items of furniture.

Protection may also be necessary if castors are used. While we take every possible care to ensure each panel of ESTA PARKET is 100% fault free on dispatch from our factory, when the packs are opened, please satisfy yourself before laying the floor that all the panels supplied are undamaged. Proceeding to lay the floor with damaged panels will invalidate guarantee claims. Should you have cause for concern then please contact your Supplier BEFORE laying the floor. This course of action does not affect your statutory rights according to the Laws of the Country.

ASSEMBLING THE PARQUET OVER UNDERFLOOR HEATING

Preliminary heating of the floor is obligatory if the parquet is laid on heated floors. The preliminary heating is the gradual increase of temperature from 20 to 50°C (by 10°C a day), and then the maximum temperature is kept for 11 days. On the 16-th day the temperature should be lowered from 50 to 20°C (10°C a day) and then the heating system should remain at this temperature until the 23rd day. Days 23-27 the system should be raised again from 20 to 50°C, and days 28-30 - lowered down to 20°C again. On the 19-th day of heating one should measure the moisture content of the ground – that shall not exceed the limits stated above.

Cleaning

Please use protective mats where necessary in order that mud and water is not trodden onto the surface. The floor surface should be cleaned with a brush as often as possible. If thorough cleaning is needed – please use a damp [not wet] cloth. A little mild detergent may be added to the water. NEVER use excessive water to clean wooden floors. Cleaning material recommended for wooden flooring can be purchased from many outlets. We do not recommend using wax to maintain UV-lacquered floors.

Damage protection

Please use felt pads on furniture. Remove sand, dirt and spilled liquids from the floor immediately. Please bear in mind that stiletto type heels can damage your floor.

GUARANTEE

1. Guarantee period and Extent

Technomar & Adrem guarantees the performance of the parquet flooring for a period of 20 years from the purchase date if the guarantee conditions are complied with and the parquet is used exclusively in private living accommodation subject to normal wear and tear and under normal climatic conditions (indoor temperature of 14-23 °C and RH of 40 to 60%). Non-adherence to these limits will nullify this guarantee. The guarantee does not cover purely visual impairments, for example differences in shade, gaps, depressions, deformations resulting from climatic changes or wear of the surface treatment. Damage caused by improper use, moisture, accidents or force majeure, are excluded from the guarantee. The same applies if the floor is subject to events not normally expected in a domestic situation. The guarantee is void if the parquet has been renovated.

2. Installation

- The guarantee applies only if the following rules on laying of the parquet have been observed:

- The prefinished ESTA PARKET must have been laid in accordance with the installation instructions and with the recommended tools.

- The floor base on which the parquet has been laid must be suitable for laying in accordance with the instructions.

- The recommended fixing systems have been used.

- The notes on moisture content of the floor, climatic conditions and preparations for laying must have been followed (installation instructions and maintenance notes are in every other pack).

3. Treatment, care and maintenance

The guarantee applies only if the parquet flooring has been cleaned, cared for and maintained in accordance with the cleaning and care instructions.

4. Wear in normal use

The parquet surface treatment is a wearing layer which is subject to normal wear in use. Wear of this kind does not constitute a claim under guarantee.

5. Complaints

The guarantee applies only if Technomar & Adrem Ltd. or the ESTA PARKET Distributor is notified immediately in writing when any damage / fault occurs.

The original purchase receipt, which is also a guarantee certificate, must be presented when making any claim.

6. Extent of Guarantee

In the event of a justified complaint the damage faulty boards may be replaced.

If equivalent replacement material is no longer available, the Distributor will supply material as near as possible to the original.

All further claims against Technomar & Adrem Ltd., including those for the reimbursement of disassembly, laying and removal costs, or compensation for damage that was not caused by the actual items delivered, are precluded. In the event of a guarantee claim the guarantee period is not extended beyond its original date set as date of purchase. Claims arising from this guarantee become statute-barred after 6 months, beginning from the date of the occurrence of the damage, however, at the earliest with the expiry of the guarantee period.

РУС

Перед началом работ, пожалуйста, обязательно ознакомьтесь с ИНСТРУКЦИЕЙ ПО УКЛАДКЕ ПАРКЕТА!

Паркетная доска ESTA PARKET укладывается по принципу «плавающего» пола. Паркетную доску надо укладывать на сухом, прочном и ровном основании. Предварительно необходимо определить (например, с помощью рейки) ровность основания. Если неровности больше, чем 2-3 мм на 2 метра, то основание следует обязательно выровнять. Необходимо также проверить влажность основания. Она не должна превышать 2% для бетонного покрытия, но больше 8% для деревянного покрытия.

Следите за тем, чтобы температура поверхности пола никогда не превышала 27°C, а температура воздуха и помещений всегда была в диапазоне от 14°C до 23°C. Перед укладкой паркет следует расплаковать и подобрать доски по рисунку и цвету, что наверняка поможет улучшить общий вид уложенного паркета.

На все полы с бетонным основанием требуется паропроницаемость. Рекомендуется использовать поплавковую пленку толщиной 0,2мм. Листы пленки укладываются с перекрытием друг друга внахлест не менее 200мм или скрепляются лентой.

Рекомендуется использовать специальную подложку ESTAPARKET, которая уже имеет встроенную паропроницаемость. Влажность черновых полов с основанием из фанеры или ДСП не должна превышать 9,5%. В таком случае паропроницаемость не требуется.

Для укладки паркета марки ESTA PARKET необходимы следующие инструменты: молоток (1000 г), деревянный бруск и монтажное приспособление, измерительная линейка или рулетка, тачтайлы, скотч, резиновая лента.

Во время укладки паркета следует помнить о том, что максимальная площадь пола с зазорами у стенок была не больше 80 m^2 (примерно 10 м по длине доски и 8 м по ширине). При больших площадях следует сделать дополнительные расширительные швы. Стук, возникающий при ходьбе по паркету, является специфической особенностью деревянного паркета и не является причиной для рекламации.

Паркетную доску нельзя укладывать в неотапливаемых и влажных (ванные, туалетные) помещениях или на открытом воздухе. Самым большим врагом деревянных полов является вода и песок.

Для защиты от их действия рекомендуем положить при входе в квартиру или в дом защитные коврики. Ножки мебели, стульев, а также предметы стоящие на полу, рекомендуем подложить виниловыми подкладками (ни в коем случае нельзя прикладывать подкладки газовыми). В случае опасной мебели, напр. стулья на роликах, следует помнить о применении защитных ковриков для защиты пола.

Паркетная доска должна быть проверена перед монтажом на наличие дефектов. В случае укладки пола из досок дефектами товар не подлежит рекламации. Доски, на которых обнаружены дефекты перед или во время монтажа, подлежат рекламации. Рекламационные претензии Клиента оформляют торговое представительство (или магазин).

Укладка паркета на полы с подогревом

Обязательным условием укладки пола на обогреваемые основания является предварительное проведение процесса прогревания основания. Прогревание начинается с постепенного увеличения рабочей температуры системы от 20°C до 50°C с притяжением первых четырех дней (10°C/сутки), а затем поддерживается максимальная мощность системы на протяжении 11 дней. Между 16-18 днём необходимо понизить температуру с 50°C до 20°C (10°C/сутки) и оставить систему включенной в таком состоянии до 23-го дня процесса. С 23 по 27 день следует повторно прогреть систему с 20°C до максимальной температуры, а между 28 и 30 днём постепенно понизить температуру системы с 50°C до 20°C. На 19 день прогревания необходимо выполнить контрольное измерение влажности основания, которая не должна превышать требуемого уровня.

Уборка

Избегайте попадания пыли и грязи на Ваши полы, используйте тряпку или коврик перед входом в помещение. Удаляйте грязь и песок с помощью щетки или щетки. Для щетательной уборки пола используйте влажную (но мокрую) тряпку. В воду можно добавить немного моющего средства. Специальные моющие средства для лакированных или покрытых маслом деревянных полов можно приобрести в магазинах хозяйственных товаров. Никогда не используйте большое количество воды для уборки деревянных паркетных полов. Мы так же не рекомендуем использовать воду для ухода за лакированными половами.

Захиста паркета от царин

Чтобы защитить Ваш полы от царин, используйте мягкие наклейки под ножками мебели. Немедленно удаляйте с пола песок, грязь и разлитую жидкость. Помните, что туфли на шипах могут потребовать Вашу поту.

Гарантийные условия

Фирма Technomar & Adrem Ltd. предоставляет гарантию на паркет марки ESTA PARKET в дополнение гарантий, положенных по закону. Гарантия на паркет действует при соблюдении нижеследующих условий.

1. Срок гарантии и сферы действия

Technomar & Adrem Ltd. гарантирует, что при соблюдении гарантийных условий паркетный пол марки ESTA PARKET прослужит не менее 20 лет от даты приобретения. Гарантия действует при использовании паркета марки ESTA PARKET исключительно в жилой частной сфере с нормальной нагрузкой, а также при условии соблюдения нормальных климатических условий (температура помещений от 14-23 °C при относительной влажности воздуха от 40-60 процентов).

Эта гарантия не распространяется на паркет, уложеный во влажных помещениях. Исключениями, не подлежащими гарантии, являются оптические недостатки, например, различия в расцветке, стыки, вдавленные места; деформации в результате климатических изменений; износ верхнего слоя паркета.

Не подлежащими гарантии являются повреждения, вызванные неквалифицированным обращением с паркетом; воздействием влаги; авариями или форс-мажором; а также происшествия, не являющиеся обычными для жилой инфраструктуры. Гарантия аннулируется, если паркет подвергается ремонту.

2. Монтаж паркета

Гарантия действует лишь в том случае, если при укладке соблюдались следующие указания:

- Сборный паркет марки ESTA PARKET был уложен в соответствии с инструкциями по укладке и с применением рекомендованных инструментов.

- Основание было пригодно к укладке согласно инструкции по укладке.

- Использовался материал подложки, рекомендованный инструкцией по укладке.

- С особой точностью были соблюдены указания, касающиеся содержания влаги в полу (основания), климатических условий и подготовки к укладке. (Монтажная инструкция, а также указания по уходу находятся в каждой второй упаковке паркета.)

3. Обработка, уход и поддержание исправного состояния

Настоящая гарантия действует лишь в случае письменного сообщения о дефекте непосредственно после его возникновения прямо на фирму Technomar & Adrem Ltd. или в торговое предприятие, осуществлявшее продажу данного паркета. При этом необходимо представить оригинал квитанции о покупке, служащую подтверждением гарантии.

4. Износ, обусловленный пользователем

Верхнее покрытие паркета представляет собой слой, который изнашивается в процессе использования. Настоящая гарантия не распространяется на такой износ, обусловленный использованием паркета.

5. Рекламации (претензии)

Настоящая гарантия действует лишь в случае письменного сообщения о дефекте непосредственно после его возникновения прямо на фирму Technomar & Adrem Ltd. или в торговое предприятие, осуществлявшее продажу данного паркета. При этом необходимо представить оригинал квитанции о покупке, служащую подтверждением гарантии.

6. Гарантийные услуги

При правильных рекомендациях, дефект устраняется путем замены поврежденных досок на качественные торговые предприятия продавшим паркет. Если идентичный материал больше невозможно получить, то торговое предприятие поставляет в качестве замены другой, аналогичный материал. Все выходящие за рамки претензий и претензий по времени ущерба, возникшего не на самом предмете поставки.

Наступление гарантийного случая не продлевает срок гарантии. Вытекающие из этой гарантии претензии аннулируются за срок давности через 6 месяцев, начиная с момента обнаружения дефекта, однако не раньше, чем по истечении гарантийного срока.

Жұмысты бастамас бұрын, міндегі түрде ПАРКЕТ ТӨСЕУ ЖӨНІНДЕГІ НҰСҚАУЛЫҚПЕН ТАҢЫСЫП ШЫҒЫҢЫЗ

ESTA PARKET паркет тақтайы «жүзеге» едін принципи бойынша теселеді. Паркет тақтайын күргәз, мыңты жеңе тегінеге тесеу көрек. Алдын ала негіздік тақтегі анытқап алу жағет (мысалы, жиңішке тақтайдын көмегімен). Егер тегіс ембер көрсеткіш 2-3 м 2 метрге артық болса, онда негіздік міндегі түрде тегілген.

Сондай-ақ негіздік ылғалдынның дағындырылған жағдайлары. Ол бетон жабынын 2% аспасы, ага жабынын 8% жеңе антигидридтік жабынын 0,5% аспасу тиіс.

Еден үстіндегі температура ешканша 27°C-тан аспас, ал ага жеңе үй-жайда температура 14°C-тен 23°C дейін болын қадарапаны.

Тесер алдында паркетті, орамағын, сүретін түсін жаңы тақтайдын көмегімен. Паркеттің жаңынан үшкіншіктердің жаңынан тақтайдын көмегімен.

Барлық тақтадағы бетонды бетон бар болғас болып көрсетіледі. Полиэтилен пленкасын пайдалану үшін жаңынан үшкіншіктердің жаңынан тақтайдын көмегімен.

ESTA PARKET маркалары паркетті төсөу үшін мыңнадақ курал-саймандар жаңынан 80 м² (тақтадағы үзіншіктердің жаңынан 10 м және ені 8 м) артық болмауы тиіс екендегі естен.

Паркеттің жаңынан үшкіншіктердің жаңынан 10 м және ені 8 м) артық болмауы тиіс екендегі естен.

